

GODKENDT referat fra møde i Regionskontaktudvalget den 19. maj 2021

Deltagere

Fra bestyrelsen: Helle Stuart, Torben Meldgaard, Leif Nielsen og Kirsten Skovsby

Regionsformænd: Thomas Elgaard Jensen, Aksel Leck Larsen og Poul Erik Pedersen

Fra sekretariatet: Ida Svejgaard Smed, Winni Grosbøll, Maren Ottar Hessner, Torbjørn Eriksen (fra punkt 4), og Sanja Storm Tuxen (referent)

Afbud: Anni Juhl Jørgensen, Hanne Voetmann (tekniske problemer), og Kristian Jager Nykrog

Dagsorden:

Helle Stuart startede mødet at bede deltagerne præsentere sig for Maren, som deltog i REKU for første gang. Maren præsenterede sig også for medlemmerne af REKU.

Helle præsenterede mødets dagsorden, som primært havde fokus på årets arrangementer.

Punkt 1. Status på årsmødernes afholdelse

Regionsformændene gav en kort tilbagemelding på afholdelse og planlægning af årsmøder i de forskellige lokalråd. Med få undtagelser har alle lokalråd enten afholdt eller planlagt afholdelse af årsmøder inden for fristen den 30. juni. Et lokalråd har planlagt årsmødet til at finde sted efter sommerferien, men da dette er uden for fristen, blev den relevante regionsformand opfordret til at minde dem om denne.

Helle Stuart bad om at få en oversigt over afholdte og planlagte møder, deres format og deltagerantal med henblik på en drøftelse efter sommerferien. Sekretariatet udfærdiger en sådan oversigt frem mod det førstkommande REKU efter sommerferien.

Punkt 2. Gennemgang af valgregler vedr. lokale årsmøder (Poul Erik)

Poul Erik Pedersen efterlyste reglerne for valg til årsmøder. Ida Svejgaard Smed viste hvor de lå på [hjemmesiden](#), og det blev aftalt, at der blev sendt link ud til formændene med reglerne igen.

I 2020 blev alle regler sendt ud med post til alle bestyrelsesmedlemmer, og fremover bliver de sendt ud i velkomsts-pakkerne til nyvalgte bestyrelsesmedlemmer. Der er også mulighed for at vi laver nogle trykte udgaver af materialet vedrørende den nye struktur, så interesserede kan få det (også selvom de ikke er helt nye).

Poul Erik Pedersen spurgte endvidere til definitionen på Coronarestriktioner ift. hhv. indendørs og udendørs møder i fald en kommune nedlukkes i den kommende tid, hvor der er planlagt udendørs årsmøder.

Sekretariatet udsender en mail med præcisering af reglerne, sådan at de enkelte lokale friluftsråd er helt opdateret på de gældende retningslinjer, også ved lokale nedlukninger.

Punkt 3. Datoer i efteråret vedr. diverse seminarier (Poul Erik)

Poul Erik Pedersen efterlyste datoer for efterårets lokalrådsseminar. Winni Grosbøll oplyste, at der er lagt dato til godkendelse af bestyrelsen på det kommende møde den 31. maj, hvorefter lokalrådene får besked hurtigst muligt.

Punkt 4. Eventuelt

Poul Erik Pedersen spurgte til, om REKU kunne bakke op om, at han tog en sag op i det Grønne Råd i Helsingør. Sagen drejer sig om nogle arealer, som er kommunalt ejet og økologisk dyrket, og som ligger lige op ad den kommende naturnationalpark, Teglstrup Hegn og Hellebæk Kohave. Poul Erik ville foreslå, at man inddrager arealerne i naturnationalparken, selvom naturnationalparker under den gældende lovgivning kun kan indeholde statsejede arealer.

Torben Meldgaard, Winni Grosbøll og Torbjørn Eriksen foreslog, at arealerne evt. kunne bruges til at kompensere friluftslivet, og at man f.eks. kunne rykke faciliteter ud på de nævnte arealer. Winni påpegede desuden, at der inden sommerferien bliver afholdt et midtvejsmøde for udpegningen af naturnationalparker forud for udpegningen af de sidste 10 parker. REKU/de lokale friluftsråd vil høre nærmere om dette når vi ved mere om formatet.

Poul Erik ville tage spørgsmålet om arealerne kunne bruges som compensation op i det Grønne Råd i Helsingør.

Mødet sluttede klokken 16.44.

Udkast til referat 19. maj Sanja Storm Tuxen

Referat godkendt 27. maj 2021